
GWA GENDER AND
WATER ALLIANCE

Gender and Safe Drinking Water
Genre et Eau potable

GENDER AND WATER TRAVELING EXHIBIT. Water, Women, Men and Children: Different Users, Different Demands 
EXPOSITION ITINERANTE GENRE ET EAU. Eau, Femmes, hommes et enfants: Utilisateurs Différents, Exigences Différentes

NIGER. Cemented Wells are a safer option than open waterholes, but are not as hygienic as boreholes
NIGER. Puits avec margelle  sont plus sure que les points d'eau non protégés mais ne sont pas aussi 
hygiéniques que les forages

Rudimentary wells which consist of holes in the ground do not provide a hygienic environment and can cause diseases. Also safety is not guaranteed as landslides can cause 
accidents. Due to their gender role of fetching water, women are more often victims of these accidents. Cemented wells however do not always provide adequate hygiene 
as foreign objects and animal excrement easily enter them. Safety and hygienic conditions around wells must be improved. Boreholes provide a better option. They are safer 
and more hygienic and can be located closer to settlements.

NIGER. Water from boreholes is a safer 
and cleaner option and prevents the 
spread of water-communicable diseases 
NIGER. L'eau de puits est une option sure, 
propre et empêche la propagation des 
maladies d'origine hydrique

Kibera, Nairobi, KENYA  
Kibera, Nairobi, KENYA 

Kyotera, UGANDA. Tap operator showing 
the tap which was repaired 
Kyotera, UGANDA. Exploitante de borne 
fontaine montrant son robinet réparé.

Homa Bay KENYA, A water vendor loading cans of water 
on his bike 
Homa Bay, KENYA. Un vendeur d'eau chargeant des 
bidons d'eau sur son vélo

Les puits élémentaires qui consistent en un trou creusé dans le sol ne remplissent pas toutes les conditions hygiéniques et créant parfois des maladies. La sécurité n’est pas 
également garantie comme l’effondrement de terrain causant des accidents graves. A raison de leur rôle genre de puiser l’eau, les femmes sont souvent victimes de ces 
accidents. Cependant, les puits cimentés n’offrent pas les conditions d’hygiènes adéquates puisque des corps étrangers et les excréments d’animaux les souillent facile-
ment. La sécurité et les conditions d’hygiènes aux alentours des puits doivent être améliorées. Les forages offrent une meilleure option. Ils sont plus propres, sécurisants et 
peuvent être creusés près des villages.
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